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الباحثون عن عمل ـ  -على الإنترنت  Centrelink المساعدة في حساب
report employment income  )الإبلاغ عن الدخل الوظيفي( 

باستخدام  )خطة العمل( Job Plan بوصفك باحثاً عن عمل، اتبع هذا الدليل للإبلاغ عن دخلك الوظيفي ومتطلبات الـ
 الخاص بك على الإنترنت.  Centrelink حساب

 في هذا الدليل

 البداية  :1 الخطوة •

 جديد عمل رب إضافة :2 الخطوة •

 income employment report :3 الخطوة •

 Plan Job الـ متطلبات تحديث :4 الخطوة •

 والتسليم المراجعة :5 الخطوة •

 الخروج  تسجيل :6 الخطوة •

 

 . 2020ديسمبر  7بدءاً من  الإبلاغ الخاصة بك تغيرت طريقة

فعليك الآن الإبلاغ عن دخلك الإجمالي الذي دفعه رب عملك لك ولشريكك خلال فترة الإبلاغ الخاصة بك. إن دخلك الإجمالي هو المقدار  
 الإجمالي على قسيمة الراتب الخاصة بك.الذي يدفعه لك رب عملك قبل الضرائب وغيرها من الخصومات. وبوسعك العثور على دخلك 

 وينبغي عليك أن تسلمّ تقريرك في تاريخ الإبلاغ أو بعده.

وعلى الرغم من أنه لا يمكنك تسليم التقرير باكراً، إلا أنه يمكنك إضافة دخلك ودخل شريكك وحفظهما. ويمكن القيام بذلك خلال فترة 
 الإبلاغ. 

اقرأ المزيد على ليك تسليم التقرير بحلول الساعة الخامسة من بعد ظهر يوم الإبلاغ بالتوقيت المحليّ. ولتجنب التأخير على دفعتك، فيتوجب ع
 servicesaustralia.gov.au/incomereportingالرابط الإلكتروني 

وهناك أمور أخرى ينبغي عليك القيام بها للاستمرار في الحصول على الدفعة الخاصة بك. اقرأ المزيد على الرابط  
 servicesaustralia.gov.au/mutualobligations الإلكتروني

 بعض الخطوات في هذا الدليل قد لا تنطبق عليك. وقد يتوجب عليك الإبلاغ بطريقة مختلفة بناء على ظروفك الشخصية. 

 . إن صور الشاشات في هذا الدليل مأخوذة من الحاسوب. وستبدو وضعية الشاشة مختلفة إذا كنت تستخدم هاتفك الجوال

 : البداية1الخطوة 

 .Centrelink واختر myGov حساب إلى الدخول بتسجيل قم

 هناك طريقتان للبدء، باستخدام واحدة من التالي:

 الخاص بك  tasks Outstanding باستخدام بند •

 . MENU باستخدام بند •

 Outstanding tasksاستخدام بند 

 .task Start اختر،  income Report من مهمة

https://www.servicesaustralia.gov.au/individuals/topics/employment-income-reporting/30331
https://www.servicesaustralia.gov.au/individuals/topics/mutual-obligation-requirements/29751
https://my.gov.au/
https://my.gov.au/
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 MENUباستخدام بند 

 .Report و income Employment وبعد ذلك ،  Assets and Income ثم،  MENU اختر
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 Australian Business Number فسنقوم بتعبئة اسمه والـ،  Single Touch Payroll إذا قام رب عملك بالإبلاغ من خلال
(ABN)  مسبقاً. وبوسعك تأكيد ما إذا كنت تعمل لديه. ولن نسألك عن رب عمل شريكك. الخاص به 

أحياناً فقد يكون لأرباب العمل اسم تجاري مختلف عن اسم عملهم المسجّل. وإذا لم تتعرف على اسم رب عملك، فسنقوم بعرض أسماء أعمال 
 أو أسماء تجارية بديلة لرب عملك.

 )؟( على كل صفحة. السؤال علامة المعلومات الموجودة تحت أيقونةإذا احتجت للمساعدة فاقرأ 

 قم باختيار:

• Yes .ّإذا كنت تعمل لدى رب العمل الظاهر، وعندها سنضيفه إلى سجلك 

• No .ّإذا لم تكن تعمل لدى رب العمل الظاهر، وعندها لن نقوم بإضافته إلى سجلك 

 للمتابعة: Next قم باختيار
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 نا عن رب عملك، فقم باختياره من القائمة. وعندها نستطيع أن نحدد السجلّات الصحيحة ولن تكون هناك نسخ مكرّرة. إذا قمت للتو بإبلاغ

 .above the of None أما إذا لم يكن موجوداً على القائمة، فعندها قم باختيار

 للمتابعة. Next قم باختيار
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ال اسم رب عملك. وعندما تبدأ الإدخال، فستكون قادراً على اختيار رب عملك فعندها قم بإدخ،  above the of None إذا قمت باختيار
 من القائمة.

 للمتابعة. Next قم باختيار

 

 لحفظ التغييرات والمتابعة. Continue قم باختيار
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 التالي: Report Employment Income ستظُهر صفحة

 .بك الخاصة الإبلاغ فترة •

 الخاص بك وبشريكك  income employment Gross قسم   •

 الخاص بك وبشريكك.  (period this Hours) الفترة هذه  في الساعات قسم •

 قم باختيار:

• reports Previous  فترات إبلاغ سابقة خاصة بك. 6لعرض وتغيير دخلك الذي قمت بالابلاغ عنه لما يصل إلى 

• periods reporting Upcoming  ات إبلاغ قادمة خاصة بك.فتر 6لعرض ما يصل إلى 
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 لديك خياران للإبلاغ عن دخلك أو دخل شريكك. فبوسعك أن: 

 تقوم بتسليم التقرير في تاريخ الاستحقاق  •

 أو إضافة دخلك وتعديله وحفظه خلال فترة الإبلاغ، وتسليمُ التقرير في تاريخ الاستحقاق.  •

 لم يعد متوفراً. Employment diaryإن خيار 

 سابقاً لتسجيل دخلك أثناء حصولك عليه، فلا يزال بوسعك أن: Employment diaryإذا استخدمت خيار 

 تضيف  الدخل المدفوع خلال فترة الإبلاغ وتقوم بحفظه. •

 تعود  في يوم الإبلاغ الخاص بك وتسلم تقريرك باستخدام الدخل المدفوع الذي قمت  بحفظه. •

 .income employment Gross في قسم pay Add قم باختيار

 وعليك أن تشمل التالي:

 JobKeeper Paymentأيّ دخل حصلت عليه خلال فترة الإبلاغ، ومن ضمنه  •

 JobKeeper Paymentأيّ دخل حصل عليه شريكك خلال فترة الإبلاغ، ومن ضمنه  •

 أيّ دخل متأخر دفعه رب عملك لك أو لشريكك.  •

 وشريكك. عدد الساعات التي عملتها أنت  •

 وإذا كنت بانتظار راتب متأخر، فلا تقم بالإبلاغ عن هذا الدخل حتى تحصل عليه.
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 .3للخطوة  واذهب Next قم باختيار رب عملك من القائمة، ثم قم باختيار

 .2الخطوة  ثم اذهب إلى Add new employer إذا لم يتواجد رب عملك في القائمة، فقم باختيار

 JobKeeperلإزالة رب عمل ما أو لتغيير رب عمل تابع لبرنامج  Manage employers قم باختيار
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 : إضافة رب عمل جديد 2الخطوة 

 بوسعك إضافة رب عمل جديد لك أو لشريكك. 

 الخاص برب عملك. وتستطيع العثور على هذا الرقم على قسيمة الراتب الخاصة بك. ABN قم بإدخال رقم
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ثم ، ABN employer's the know don't I الخاص برب عملك، فقم باختيار ABN وإذا لم تكن قادراً على العثور على رقم
 .Next اختيار
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 .Next ومن ثم قم باختيار العمل رب اسم قم بإدخال

 

 .Digital Storeفي هذا المثال، اسم رب العمل هو  

 من رب العمل هذا. JobKeeper Payment لتعلمنا ما إذا كنت تحصل على No أو Yes قم باختيار
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 .Next ثم قم باختيار

 

 لحفظ التغييرات والمتابعة. Continue قم باختيار

 

 لمتابعة.ل Next . قم باختيارAdd Payسيظهر رب عملك الجديد على صفحة 



  ARABIC 

PAGE 13 OF 29  Services Australia 

 

 report employment income: 3الخطوة 

 على كل صفحة. )؟( السؤال علامة إذا احتجت للمساعدة، فقم بقراءة المعلومات الواردة تحت أيقونة

 في فترة الإبلاغ هذه، إذا حدث أنه أنت أو شريكك: 

 دفعة بشكل منفصلقد حصلتما على أكثر من دفعة واحدة من رب العمل نفسه، فعليكما إضافة كل  •

 كان لديكما أكثر من عمل واحد، فعليكما إضافة الدخل الذي حصلتما عليه من كل رب عمل بشكل منفصل. •

 . dd/mm/yyyyومن ثم اختيار التاريخ الذي تلقيت فيه الدفعة. أو قم بإدخاله يدوياً بالصياغة التالية  calendar قم باختيار أيقونة

قبل الضرائب والخصومات. وبوسعك العثور عليه من قسيمة الراتب الخاصة بك. قم باستخدام العملة  دفوعالم المبلغ إجمالي  قم بإدخال
 الأسترالية بالدولار والسنت، ومن ضمن ذلك العلامة العشرية.

 .Next ثم قم باختيار
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 متأخرة.لتعُْلمنا ما إذا كانت هذه الدفعة شاملة لأية رواتب  No أو Yes قم باختيار

 .Next ثم قم باختيار
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 لتعُْلمنا إذا ما كانت فترة الدفعة هذه أكثر من أسبوعين.  No أو Yes قم باختيار

 .Next ثم قم باختيار
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 للمتابعة.  Continue قم باختيار



  ARABIC 

PAGE 17 OF 29  Services Australia 

 

 سيظهر ملخص للمعلومات التي قدمتها لنا.

 .Pay My بندتحت  income employment Gross سيظهر إجمالي دخلك في قسم

 .pay partner's My إذا قمت بالإبلاغ عن دخل شريكك، فسيكون ذلك تحت بند

 وبوسعك على هذه الصفحة تغيير تفاصيل فترة الإبلاغ الخاصة بك. قم باختيار أيّ من التالي:

• Edit  إذا احتجت إلى تغيير المعلومات التي قمت بإعطائها لنا عنك أو عن شريكك 

• Delete لى إزالة المعلومات التي قمت بإعطائها لنا عنك أو عن شريكك إذا احتجت إ 

• pay more Add   إذا كان لديك أكثر من عمل واحد، وذلك لإدخال الدخل من رب العمل الآخر، أو إذا ما حصلت  على دفعة أكثر من
 مرة واحدة من رب العمل ذاته. 
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 أنت أو شريكك لدى كل رب عمل في فترة الإبلاغ. لإبلاغنا بعدد الساعات التي عملتها  hours Add قم باختيار
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 . Next قم باختيار رب عملك من القائمة، ومن ثم قم باختيار
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. ويمكن أن  4ساعة، فقم بإدخال  3.5التي عملتها خلال فترة الإبلاغ، وذلك لأقرب ساعة. فمثلاً، إذا عملت  الساعات قم بإدخال إجمالي
 المسجل على قسيمة الراتب الخاصة بك.يختلف عدد الساعات عن ذلك 
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 للمتابعة.  Continue قم باختيار

 

لإدخال عدد الساعات التي عملتماها لدى   hours more Add إذا عملت أنت أو شريكك لدى أكثر من رب عمل واحد، فقم باختيار
 أرباب العمل الآخرين. 

 .Continue شريكك، فقم باختياروعند انتهائك من إدخال عدد الساعات التي عملتها أنت أو 

 للإبلاغ عن متطلباتك. 4للخطوة  ، فقم بالذهاب Job Plan إذا كانت لديك

 ، لمراجعة المعلومات الخاصة بك وتسليمها. 5الخطوة  ، فتوجه إلى Job Plan أما إذا لم تكن لديك
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 Job Plan متطلبات الـ: تحديث 4الخطوة 

 الخاصة بك عن فترة الإبلاغ. Job Planلإبلاغنا ما إذا قمت بتلبية متطلبات الـ  No أو Yes قم باختيار

 .Next ثم قم باختيار
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لمراجعة المعلومات التي قدمتها لنا  5الخطوة  . ثم توجه إلىContinue الخاصة بك، فقم باختيار Job Planإذا قمت بتلبية متطلبات الـ 
 وتسليمها.
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 الخاصة بك، فلن تكون قادراً على استكمال تقريرك.  Job Planأما إذا لم تقم بتلبية متطلبات الـ 

ً  بنا الاتصال وسنعلمك إذا لم يتم استكمال تحديثك، وعندها عليك  لاستكمال تقريرك. هاتفيا

 لتسجيل الخروج.  6الخطوة  للعودة إلى صفحة البداية، ومن ثم توجه إلى home Return قم باختيار

 

 : المراجعة والتسليم5الخطوة 

 للتحقق من أن تحديثاتك صحيحة. Begin قم باختيار

https://www.servicesaustralia.gov.au/individuals/contact-us/phone-us
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 وسنقوم بإعطائك ملخصاً للمعلومات التي قدمتها لنا.

 جميع المعلومات صحيحة.قم بمراجعة جميع الأقسام للتحقق من أن 

 .Edit وإذا ما احتجت إلى القيام بغييرات، فقم باختيار

 .Next أما إذا كانت المعلومات صحيحة، فقم باختيار
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above the with agree and read have I  قم بقراءة الإعلان. إذا كنت تستوعب الإعلان وتوافق عليه، فقم باختيار
conditions. 

 .Submit باختيارثم قم 
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 احصل على الوصل الخاص بك.

 لسجلاتك الخاصة. ID Receipt سنقوم بمنحك وصلاً عندما تقوم بتسليم التقرير الخاص بك. قم بتدوين الـ

 وسيشمل الوصل الخاص بك التالي:

 الخاصة بك التالية الدفعة •

 الخاص بك credit working رصيد •

 الخاص بك التالي الإبلاغ تاريخ •

 لومات التي ينبغي عليك معرفتها بناء على الظروف الخاصة بك.المع •

الخاص به. وستبينّ هذه المعلومات ما إذا كان شريكك   working credit وقد يبينّ الوصل الخاص بك الدفعة التالية لشريكك، وكذلك رصيد
 سيحصل على دفعة، كما وستسمح لك بالوصول إلى المعلومات الخاصة به. 

 قم باختيار

• provided you formationIn لعرض ملخص تفاصيل دخلك 

• home Return 6 الخطوة للعودة إلى صفحة البداية، ومن ثم التوجه إلى 

• receipt Save للاحتفاظ بنسخة عن الوصل الخاص بك 

• Print .لطباعة الوصل الخاص بك 
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 : تسجيل الخروج6الخطوة 

 .myGov للعودة إلى myGov البداية استكمال معاملات أخرى أو اختيار أيقونةبوسعك من صفحة 
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 الخاص بك. myGov )تسجيل الخروج( عندما تنتهي من استخدام حساب out sign للحفاظ على أمانك وخصوصيتك، اضغط على

 

 



  ENGLISH 

15194.2012 

PAGE 1 OF 28 

Centrelink online account help - job seekers - 
report employment income 

As a job seeker, follow this guide to report your employment income and Job Plan requirements 
using your Centrelink online account. 

in this guide 

• Step 1: get started 

• Step 2: add new employer 

• Step 3: report employment income 

• Step 4: update Job Plan requirements 

• Step 5: review and submit 

• Step 6: sign out 

 

From 7 December 2020, the way you report changed.  

You now report the gross income your employer paid you and your partner in your reporting period. 
Your gross income is the amount your employer pays you before tax and other deductions. You 
can find your gross pay amount on your payslip. 

You need to submit your report on or after your reporting date. 

Although you can’t submit your report early, you can add and save your and your partner’s paid 
income. This can be done during your reporting period. 

To avoid delays with your payment, you must submit your report by 5 pm local time on your 
reporting date. Read more about servicesaustralia.gov.au/incomereporting 

There are other things you need to do to keep getting your payment. Read more 
about servicesaustralia.gov.au/mutualobligations 

Some steps in this guide may not apply to you. You may have to report in a different way based on 
your personal circumstances. 

The screenshots in this guide are from a computer. The screen layout will look different if you’re 
using a mobile device. 

Step 1: get started 

Sign in to myGov and select Centrelink. 

There are 2 ways to start, using either: 

• your Outstanding tasks 

• the MENU. 

Using Outstanding tasks 

From the Report income task, select Start task. 

https://www.servicesaustralia.gov.au/individuals/online-help/centrelink/centrelink-online-account-help-job-seekers-report-employment-income
https://www.servicesaustralia.gov.au/individuals/online-help/centrelink/centrelink-online-account-help-job-seekers-report-employment-income
https://www.servicesaustralia.gov.au/individuals/topics/employment-income-reporting/30331
https://www.servicesaustralia.gov.au/individuals/topics/mutual-obligation-requirements/29751
https://my.gov.au/
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Using MENU 

Select MENU, followed by Income and Assets, then Employment income and Report. 
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If your employer reports through Single Touch Payroll, we will pre-fill their name and Australian 
Business Number (ABN). You can confirm if you work for them. We won’t ask about your partner’s 
employer. 

Sometimes, employers may have a different trading name to their registered business name. If you 
do not recognise the employer name, we will show alternate business or trading names of the 
employer. 

If you need help, read the information with the question mark (?) icon on each page. 

Select: 

• Yes if you work for the employer shown and we will add them to your record 

• No if you do not work for the employer shown and we will not add them to your record. 

Select Next to continue. 
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If you have already told us about your employer, select them from the list. We can then match the 
right records and you will not have duplicates. 

If they are not in the list, select None of the above. 

Select Next to continue. 
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If you selected None of the above, type in your employer’s name. When you start typing, you will 
be able to choose your employer from the dropdown list. 

Select Next to continue. 

 

Select Continue to save your changes and proceed. 
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The Report Employment Income page will show: 

• your reporting period 

• a Gross employment income section for you and your partner 

• Hours this period section for you and your partner. 

Select: 

• Previous reports to view and change income you reported for up to 6 of your past reporting 
periods 

• Upcoming reporting periods to view up to 6 of your future reporting periods. 
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You have 2 options to report your or your partners paid income. You can either: 

• submit your report on the date it's due 

• add, edit and save income during your reporting period and submit your report on the date it is 
due. 

The Employment diary is no longer available. 

If you previously used the Employment diary to record your income as you earnt it, you can still: 

• add and save paid income during your reporting period 

• come back on your reporting day and submit your report using the paid income you have saved. 

Select Add pay in Gross employment income. 

You need to include: 

• any income you earned in the reporting period, including JobKeeper Payment 

• any income your partner earned in the reporting period, including JobKeeper Payment 

• any income your employer back paid you or your partner 

• the hours both you and your partner worked. 

If you are waiting for back pay, do not report this as income until you get it. 
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Choose your employer from the list, then select Next and go to Step 3. 

If your employer is not on the list, select Add new employer and go to Step 2. 

Select Manage employers to remove an employer or change a JobKeeper employer. 
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Step 2: add new employer 

You can add a new employer for you or your partner. 

Enter your employer’s ABN. You can find this on your payslip. 
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If you can not find your employer’s ABN, select I don’t know the employer’s ABN, then Next. 
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Enter the employer’s name, then select Next. 

 

In this example, the employer’s name is Digital Store. 

Select Yes or No to tell us if you get JobKeeper Payment from this employer. 

Then select Next. 
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Select Continue to save your changes and proceed. 

 

Your new employer will appear on the Add Pay page. Select Next to continue. 
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Step 3: report employment income 

If you need help, read the information with the question mark (?) icon on each page. 

In this reporting period, if you or your partner either: 

• got paid more than once by the same employer, you will need to add each pay separately 

• have more than one job, you will need to add the income you got from each employer 
separately. 

Select the calendar icon and choose the date you got paid. Or, enter it manually in the format of 
dd/mm/yyyy. 

Enter the Gross amount paid, before tax and deductions. You can find this on your payslip. Use 
Australian dollars and cents, including the decimal point. 

Then select Next. 

 

Select Yes or No to tell us if this pay includes any back pay. 

Then select Next. 
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Select Yes or No to tell us if this pay period is longer than a fortnight. 

Then select Next. 
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Select Continue to proceed. 
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A summary of the information you have given us will appear. 

Your total income will show in Gross employment income under My pay. 

If you have reported your partner’s income, that will be under My partner’s pay. 

On this page, you can change details for your reporting period. Select any of these: 

• Edit if you need to change the details you have given us for you and your partner 

• Delete if you need to remove the details you have given us for you and your partner 

• Add more pay if you have more than one job, to enter income from a different employer or if 
you got paid more than once by the same employer. 
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Select Add hours to tell us the hours you or your partner worked for each employer during your 
reporting period. 
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Choose your employer from the list, then select Next. 
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Enter the total Hours you worked during your reporting period, to the nearest hour. For example, if 
you worked 3.5 hours, enter 4. This can be different to the hours recorded on your payslip. 
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Select Continue to proceed. 

 

If you or your partner worked for more than one employer, select Add more hours to enter hours 
for other employers. 

When you have finished entering your or your partner’s hours worked, select Continue. 

If you have a Job Plan, go to Step 4 to report your requirements. 

If you don't have a Job Plan, go to Step 5 to review and submit your information. 
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Step 4: update Job Plan requirements 

Select Yes or No to tell us if you met your Job Plan requirements for your reporting period. 

Then select Next. 
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If you have met your Job Plan requirements, select Continue. Then go to Step 5 to review and 
submit the details you have given us. 
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If you have not met your Job Plan requirements, you will not be able to complete your report. 

We will tell you if your update did not complete and you need to phone us to complete your report. 

Select Return home to go back to your homepage, then go to Step 6 to sign out. 

 

Step 5: review and submit 

Select Begin to check your updates are correct. 

https://www.servicesaustralia.gov.au/individuals/contact-us/phone-us
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We will give you a summary of the details you have given us. 

Review each section to check all the details are correct. 

If you need to make any changes, select Edit. 

If the details are correct, select Next. 
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Read the declaration. If you understand and agree with the declaration, select I have read and 
agree with the above conditions. 

Then select Submit. 
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Get your receipt 

We will give you a receipt when you submit your report. Make a note of the Receipt ID for your 
records. 

Your receipt will include: 

• your next payment 

• your working credit balance 

• your next reporting date 

• information you need to know based on your circumstances. 

Your receipt may also show your partner’s next payment and working credit balance. These details 
will show if they get a payment and they allow you to access their information. 

Select: 

• Information you provided to view a summary of your income details 

• Return home to go back to your homepage, then go to Step 6 

• Save receipt to keep a copy of your receipt 

• Print to print your receipt. 
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Step 6: sign out 

From your homepage, you can complete other transactions or select the myGov icon to return to 
myGov. 
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For your privacy and security, sign out when you have finished using your myGov account. 

 

 

 

 


